
 

Akademický senát 

Akademický senát 
Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 

www.faf.cuni.cz/as 

Zápis z 22. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/600834/2022-3 

konaného dne 11. ledna 2023 od 14:00 hodin v restauraci Na Biřičce na Novém Hradci 
Králové 

Přítomni: dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Čech Petr, doc. Červený Lukáš, Fecske Peter, 
Hanusová Anna, Mgr. Horáček Ondřej, dr. Hošťálková Anna, dr. Jančálková Pavla, dr. Kastner 
Petr, Mgr. Kerda Marek, doc. Krátký Martin, dr. Kudláčková Zděnka, dr. Macháček Miloslav, 
doc. Malý Josef, doc. Siatka Tomáš, prof. Šatínský Dalibor, dr. Vokřál Ivan, doc. Vraníková 
Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, doc. Kučera Radim, prof. Nováková Lucie, prof. Šimůnek 
Tomáš, prof. Štaud František, Ing. Vlčková Lenka, prof. Zimčík Petr 
 
Hosté: Mgr. Matějka Lukáš, dr. Matouš Petr 
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková (omluvena)  
 
Omluveni: dr. Babica Jan, Horny Matyáš, Janovcová Hana, Khatibi Seyedmohammad, Bc. 
Straková Jana, prof. Nachtigal Petr 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2022 

6. Různé 

 
 
 
 
 
 



1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký přivítal přítomné senátory a senátorky, 
vedení fakulty a hosty zasedání a ve 14:10 h zahájil 22., výjezdní, zasedání senátu a informoval 
o jeho organizaci. Následně poděkoval všem přítomným za práci pro fakultu a AS FaF UK, 
popřál hodně úspěchů a zdaru v letošním roce. 
 
Doc. Krátký konstatoval, že senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Skrutátory pro zasedání 
byli určeni a tichým souhlasem AS FaF UK schváleni Mgr. Ondřej Horáček a Mgr. Marek Kerda, 
zápis provedl předsedající. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 22. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu, doc. Krátký vyzval 
senátory ke vznesení připomínek či návrhů na jeho případnou změnu. 
 
Ze strany senátorů nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí 
bodů, a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 22. zasedání AS FaF UK. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Děkan fakulty doc. Roh nejprve popřál vše nejlepší v novém roce, stejně jako další členové 

vedení fakulty, a následně informoval o následujících bodech: 

• Mephared 2 – stále běží veřejná zakázka na zhotovitele stavby, předpoklad otevření 

obálek k 13. 3. 2023. 

• Dokončuje se příprava projektu výzvy Špičkový výzkum pro OP JAK. 

 

Doc. Krátký otevřel diskusi. 

Doc. Boušová se zeptala, jak to vypadá s rozvázáním stavby tří kampusů, zda je něco nového. 

Doc. Roh vysvětlil situaci, finální rozhodnutí o rozvázání je stále v rukou ministra školství. 

Do ukončení naší veřejné zakázky se nejspíš nic měnit nebude.  

 

Nebyly vzneseny další doplňující dotazy. 

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/: 

• Probíhá dokončování dílčích a závěrečných zpráv grantů. 

• Dokončují se projekty EFSA-CDN, STARSS a InoMed (po prodloužení trvají do 30. 6. 2023). 

o prof. Solich pošle zapojeným osobám projektu EFSA-CDN informace ohledně 

dokončení projektu a zbývajících možnostech pro čerpání dotace. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

 



Doc. Kučera: Studijní záležitosti /Farmacie/ 

• V aplikaci HelpDesk je k dispozici nová kolonka určená pro studenty – kontakt na studijní 

oddělení. 

• Hodnocení výuky: 

o Číselné hodnocení bude projednáváno na kolegiu děkana, následně na jeho základě 

budou uděleny odměny za pedagogickou činnost. 

o Slovní hodnocení bylo zasláno předsednictvu AS FaF UK, následně pak SK AS FaF UK 

s upozorněním, že jde o důvěrný dokument. 

• Proběhla analýza webu SO – na jejím základě bude modernizován, aby byl zejména 

přehlednější. 

• Schváleny termíny SZZk – poslední týden v květnu, pak týden na obhajoby DP a BP, 

pak další týden opět SZZk. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi, nebyly vzneseny žádné dotazy. 

 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/: 

• Podpora mladých pracovníků a postdoktorandů z Fondu děkana – cca 10 žádostí, všechny 

byly schváleny, další osoby mohou být ještě nominovány. 

• Hodnocení publikační činnosti za rok 2022 – informace rozeslány 20. 12. 2022, 

nejúspěšnější pracovníci dostali osobní děkovný e-mail od prof. Štauda a pana děkana, 

odměny byly vyplaceny z programu Cooperatio PharmSci. 

• FaF UK podala v rámci soutěže UK žádost o jeden minigrant na rok 2023 v rámci aliance 

4EU+. Podání není technicky komplikované, pan proděkan doporučuje věnovat jim větší 

pozornost. 

• Příprava fakultní postgraduální a postdoktorandské konference (proběhne 1. a 2. února 

2023), tvorba programu. 

o Nově bude zavedena Cena prof. Švece jako ocenění pro nejlepší analytické chemiky.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi, do které se s řadou dotazů přihlásil prof. Šatínský. Nejprve se 

zeptal k Ceně prof. Švece, zda ji pro příští roky nerozšířit i na jiné obory. Prof. Štaud podotkl, 

že posuzování nejlepší prezentace napříč obory je komplikované, a to nejen z důvodu 

časového překryvu sekcí. Prof. Šatínský doplnil, že finanční stránka není problém, a navrhl 

cenu rozdělit. Proběhla ještě kratší diskuse prof. Štauda a prof. Šatínského. Ten se dále 

dotázal, kolik zaměstnanců dostalo děkovný dopis za publikační činnost. Doc. Roh odvětil, že 

přibližně 30. Prof. Šatínský se zeptal, zda by bylo možné vedoucím kateder zaslat přehled 

publikační aktivity podřízených. Prof. Štaud uvedl, že se běžně neposkytuje. Do diskuse se dále 

zapojili pan děkan, prof. Zimčík a opět prof. Štaud, který varoval před jednorázovým pohledem 

a považuje pětiletý souhrn za více vypovídající. Nakonec bylo konstatováno, že si vedoucí 

přehled publikační aktivity mohou vyžádat.  

 

Nebyly vzneseny další doplňující dotazy. 

 

 

 



Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/: 

• Přání všeho nejlepšího do nového roku a poděkování všem, kdo se v uplynulém roce 

podíleli na propagaci fakulty, pozoruje velkou ochotu fakultu propagovat. 

• 7. 1. 2023 proběhl prezenční Den otevřených dveří – nebyly personální problémy, více 

než 200 účastníků, a to včetně rodičů. 52 účastníků poskytlo zpětnou vazbu, většinově 

pozitivní. Na akci naváže další brainstorming k dalšímu zlepšování.  

o následovat bude další DOD a JJUK (1. 2. 2023) 

• měsíčně probíhá 7–8 výjezdů na střední školy – poděkování senátorce Haně Janovcové 

za organizaci 

• 7. 3. – Den Zentivy, přednášející bude Ing. Dana Drábová, Ph.D. Přednáška proběhne 

v aule, počítá se se zrušením výuky 3. a 4. ročníku farmacie, 3. ročníku LDZ a 1. ročníku 

BLDZ. 

• 30.–31. 3. – proběhne SVK, nadnárodní kolo pak bude na začátku května. 

• 19. 4. – naplánován Veletrh bioanalytiky a farmacie. 

• ERASMUS – přihlášky jsou již uzavřeny, apel na včasné podávání přihlášek. 

 

Doc. Krátký otevřel diskusi, v rámci které společně s doc. Červeným podpořili volbu 

přednášející na Den Zentivy. Dotazy nebyly vzneseny. 

 

Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Mephared 2 

o nově podáno cca 60 dotazů k VŘ na stavbu 

o v minulém týdnu jednání s architekty 

▪ studentské boxy v seminární místnosti byly doplněny 

▪ stále nejsou dořešeny spory o stoly v pracovnách vedoucích – v dohledné době 

proběhne schůzka vedoucích kateder s architekty 

• údaje pro DNS byly finalizovány, 1. kolo bude vyhlášeno do konce měsíce a bude pokrývat 

předpokládanou spotřebu fakulty na první pololetí 

• ZLR – bude ukončen režim volného vstupu do seminárních místností a zaveden vstup jen 

na čipovou kartu, práva ke vstupu budou nastavena jen pro zaměstnance, v návaznosti 

bude vydáno opatření děkana ke vstupu do prostorů FaF UK, které nahradí stávající příkaz 

děkana. 

 

Doc. Krátký otevřel diskusi dotazem, od kdy tato pravidla ke vstupu do seminárních místností 

na ZLR vstoupí v platnost. Pan proděkan odpověděl, že již během tohoto týdne. 

Dr. Kudláčková se zeptala k Mepharedu 2, o jaký termín se jedná, pokud se hovoří o 13. 3. 

2023. Prof. Zimčík vysvětlil, že je to termín pro otevření obálek, pak je měsíc a půl 

na administraci, ale cenu budeme znát již po tomto otevření obálek. 

Dr. Vokřál požádal, zda by si na avizovanou schůzku mohli architekti připravit vizualizace. Pan 

proděkan souhlasil. 

Doc. Malý se otázal, kdy bude setkání k nábytku v Mepharedu 2, a navrhl, zda by schůzka 

nemohla navazovat na poradu vedoucích kateder. Prof. Zimčík uvedl, že by měla proběhnout 

cca do 14 dnů, zatím není určeno. Do 27. 1. by měli architekti zapracovat závěry z poslední 

schůzky. Prof. Zimčík přislíbil, že o termínu bude informovat. 



 

Další doplňující dotazy nebyly vzneseny. 

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

Paní tajemnice na úvod poděkovala AS FaF UK za vzájemnou spolupráci. 

• Došlo ke změně hranice pro dlouhodobý majetek – nyní 80 tis. Kč, dochází tak 

ke sjednocení horní hranice u drobného hmotného (5–80 tis. Kč) a nehmotného (7–80 tis. 

Kč) majetku. V návaznosti na toto byl aktualizován organizační pokyn tajemnice. 

• Děkanát se podílí na finalizaci závěrečných zpráv projektů (ekonomické výstupy), probíhá 

uzávěrka předchozího roku.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

Doc. Červený se zeptal, zde se u drobného majetku jedná o částky včetně DPH, což Ing. Vlčková 

potvrdila. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy k vystoupení paní tajemnice ani vedení fakulty. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Informace ze zasedání AS UK dne 16. 12. 2022 přednesla senátorka dr. Kudláčková, která 

v úvodu popřála šťastný nový rok a pevné zdraví. 

• UK dostane navíc 800 mil. Kč, budou rozděleny fakultám. 

o Ing. Vlčková a doc. Roh doplnili, že budou přiděleny jednorázově a nebude třeba 

vytvářet speciální žádost, z velké části jde o příspěvek na energie. Část bude možno 

využít i cíleně na snížení energetické náročnosti budov. 

• Legislativa: 

o novela zákona o vysokých školách – stále neproběhlo mezirezortní jednání, které 

může ještě změnit základní parametry; je pravděpodobné, že stipendium pro nové 

prezenční doktorandy bude 1,2× minimální mzdy. 

o Novela zákoníku práce (zmíněno v rámci vystoupení opakovaně) – navazuje 

na evropskou legislativu, přinese změny úpravy DPP a DPČ, které by měly mít i rozvrh 

pracovní doby a nárok na dovolenou. 

o Informace o nově připravovaném zákonu o vědě – nebude dílčí novelizace, ale 

rovnou nový předpis. 

o Univerzitní předpisy – příprava novely opatření rektora o fondu Mikuláš, kde by se 

primárně neměly čerpat nevratné částky. 

• Věda a studium: 

o UK získala za rok 2022 čtyři ERC granty. 

o UK podpoří petici na podporu olympiád, která bude předložena MŠMT. 

o Na každé fakultě byl jmenován garant pro pedagogické dovednosti (na FaF doc. 

Kučera). 



• Různé: 

o Péče o duševní zdraví – v kampusu Hybernská začne fungovat centrum duševního 

zdraví, a to i pro zaměstnance (zejm. přednášky a semináře). 

▪ Na dotaz z pléna, zda by pracovníci mohli přijet do Hradce, dr. Kudláčková 

slíbila, že zjistí. 

o J.M. paní rektorka se setkává s děkany fakult, případně může navštívit i zasedání 

akademických senátů, pokud ji pozvou k jednání o konkrétní agendě (dotazník 

v Google Forms). 

▪ Doc. Roh doplnil, že se s J.M. paní rektorkou setká 19. 1. na bilanční schůzce, 

do Hradce Králové paní rektorka přijede na návštěvu začátkem března. 

o Řešila se spolupráce s britskými univerzitami po brexitu, vedení UK pojede na konci 

března na výjezd do VB na spolupracující univerzity. 

o Oproti jiným fakultám neexistuje v ČR asociace farmaceutických (ani teologických) 

fakult. 

o Doc. Roh podotkl, že toto bylo mezi vedeními fakult řešeno se závěrem, že 

u pouze dvou fakult to příliš nedává smysl, důležitá je neformální vzájemná 

podpora. Úpravy EIS – dochází k odsouvání termínů implementace. 

o Na univerzitě existuje nesouhlas s odměňováním v rámci programu Cooperatio. 

▪ Pan děkan doplnil, že se jedná zejména o částku na odměňování rad programu. 

 

Doc. Roh vyzval, aby se na něj senátoři a senátorky v případě jakýchkoli dotazů a nejasností 

ohledně univerzitního dění neváhali obrátit. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 

 

5. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2022 

Doc. Krátký uvedl tento bod. Zmínil, že byly k předloženému materiálu vzneseny doplňující 

dotazy vzešlé od senátorů a senátorek, které byly odeslány vedení fakulty v předstihu. 

Zaslanou detailní písemnou odpověď měli členové AS FaF UK k dispozici předem. Poté předal 

slovo děkanovi fakulty, který ho předal Ing. Vlčkové. Ta stručně shrnula nejpodstatnější body.  

 

Doc. Krátký poté otevřel diskusi a rovnou se dotázal, zda se po roce neplánuje zvýšení cen 

za pronájmy? Ing. Vlčková uvedla, že zatím o tom nebylo uvažováno, počkáme na analýzu 

vzhledem k cenám energií, ale je to pravděpodobné. Doc. Roh doplnil, že ceny musí přesto 

zůstat v rámci Hradce Králové konkurenceschopné. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy, bylo proto přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém pronájmu prostor FaF 

UK uzavřených v roce 2022. 



6. Různé 

Předseda senátu uvedl bod a požádal o schválení zápisu z 21. zasedání AS konaného dne 14. 

12. 2022, který měli členové AS FaF UK k dispozici jednak k připomínkování, jednak 

s předstihem ve finální podobě. 

 

Hlasování: 17-0-2 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 21. zasedání AS konaného dne 14. 12. 2022. 

 

Doc. Krátký informoval o stanoviscích k předpisům, které přišly AS FaF UK k připomínkování 

z AS UK, a která v období od minulého zasedání odeslal do Prahy. Jednalo se o dílčí změny 

Studijního a zkušebního řádu UK a Pravidel hospodaření UK (oboje bez připomínek) a také 

dílčí změnu Jednacího řádu Akademického senátu UK, kde jsme vznesli několik připomínek, 

resp. dotazů. Doc. Krátký poděkoval všem členům AS FaF UK a LK AS FaF UK, kteří se 

na připomínkování podíleli.  

 

Předsednictvo AS FaF UK navrhlo termín dalšího zasedání AS FaF UK, a to na středu 8. 2. 2023 

od 14:00. Po kratší diskusi o termínu bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 17-0-2 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK určil termín následujícího řádného zasedání na 8. 2. 2023 ve 14:00 hod. 

 

Vzhledem ke každoročním volbám nového předsednictva na únorovém zasedání vyzval 

předseda AS FaF UK k zasílání návrhů na předsedu a místopředsedy AS FaF UK za obě komory 

k rukám končícího předsednictva. S tichých souhlasem pléna bylo dohodnuto, že nominace 

budou předběžně zveřejněny 7. 2. do 12:00. 

Na pozdější dotaz doc. Kučery byla upřesněno, že se bude jednat o dvě na sebe bezprostředně 

navazující zasedání, kdy se na prvním, 23., bude volit primárně nové předsednictvo AS FaF UK 

a účast vedení fakulty nebude nutná, a druhé, 24., bude probíhat od 15:00. 

 

Další podněty nebyly vzneseny. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Předseda senátu doc. Krátký poděkoval za účast na 22. zasedání AS FaF UK a za práci v senátu 

a pro fakultu za uplynulý rok a ukončil zasedání senátu v 15:25. Následovalo pohoštění a 

neformální diskuse. 

 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila: doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

 

V Hradci Králové dne 25. 1. 2023.  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 22. zasedání konaném dne 11. ledna 2023 

 

Usnesení 22-1: AS FaF UK schválil program 22. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 22-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 22-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 22-4: AS FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém 

pronájmu prostor FaF UK uzavřených v roce 2022. 

Usnesení 22-5: AS FaF UK schválil zápis z 21. zasedání AS konaného dne 14. 12. 2022. 

Usnesení 22-6: AS FaF UK určil termín dalšího zasedání na 8. 2. 2023 ve 14:00. 

Usnesení 22-7: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

Zapsal:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 


